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Commissie  
Overleg & Voorlichting  
Milieu 
Woensdrecht 

 
 
Verslag plenaire vergadering COVM Woensdrecht d.d.  21 april 2022 
 
 
 
Aanwezig: 

 
1. Mw. I. Cortenbach  vz.   Provincie Noord-Brabant  
2. dhr. S. Adriaansen  lid/plv. vz. Gemeente Woensdrecht 
3. dhr. A Uijtdehaag  lid  Omwonende gemeente Roosendaal 
4. dhr. A. Kaarsmaker  lid  Omwonende gemeente Bergen op Zoom 
5. dhr. B.F.J. Stegman      Hoofd Bedrijfsvoering LCW 
6. maj A.D. Waarheid  lid  CLSK/Luchtverkeersleiding  
7. dhr. A. Kools   lid  Omwonende gemeente Reimerswaal 
8. ltkol P. Hardenbol  lid  CLSK/DO/C4ISR/HBGZR 
9. mw. C. van Hoek  lid   CLSK/KMSL/HPBVtvsCS 
10. dhr. M. Huijbregts  secr.  Rijksvastgoedbedrijf 
11. dhr. M. Vervoorn  lid  Fokker Techniek bv 
12. dhr. R. Hoogervorst    Afdeling V&W 
13. kol E. Meeuwsen-Scholten lid  CLSK/KMSL/C-KMSL  
14. dhr. J. Nuijten     Omwonende gemeente Bergen op Zoom 

 
Afwezig: 
 

1. dhr. T. Sanders  lid  Omwonende gemeente Woensdrecht 
2. dhr. J. Leenknecht  lid  Gemeente Bergen op Zoom   
3. mw. D. da Cruz – Blaha lid  Provincie Zeeland 
4. dhr. A.A.B. Theunis  lid  Gemeente Roosendaal 
5. dhr. G. van Tichelt  lid  Gemeente Essen (B) 
6. dhr. P. de Smedt  lid  Omwonenden gemeente Essen (B) 
7. dhr. C. Krooshof  lid  Min. I&M, Directie Luchthavens 
8. dhr. T. Liebregts  lid  Min. I&M, ILT  

 
 
Agenda 
 
 

1. Opening en mededelingen 
2. Mededelingen commandant vliegbasis 
3. Ingekomen/ uitgaande stukken     - ter kennisneming 
4. Verslag vorige vergadering     - ter vaststelling 
5. Klachtenoverzichten       - ter bespreking 
6. Rapportages geluid      - ter bespreking 
7. Vervolg Ke naar Lden      - ter bespreking 
8. Stavaza Luchthavenbesluit     - ter bespreking 
9. Wat verder ter tafel komt    
10. Rondvraag  
11. Sluiting      
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1. Opening en mededelingen      - ter kennisneming 
 

De voorzitter opent de vergadering.  
 
De agenda wordt gewijzigd vastgesteld waarbij agendapunt 3. ingekomen/uitgaande stukken wordt 
toegevoegd en onder agendapunt 4 het verslag van de vorige vergadering. Daarnaast wordt 
voorgesteld om na agendapunt 5 ‘Rapportages geluid’, agendapunt 6 toe te voegen namelijk ‘Vervolg 
Ke naar Lden’. 
 
Berichten van verhindering: 
De heer Verburg, de heer Theunis, de heer Jacobs, de heer Van Tichelt, de heer De Smedt, 
mevrouw Da Cruz-Blaha, mevrouw Dingemans.  
 
De heer Nuijten is aanwezig als beoogd (plaatsvervangend)lid namens de omwonenden van Bergen 
op Zoom (mogelijk ter vervanging van de heer Mol). Deze moet alleen nog door de gemeente officieel 
worden aangewezen als (plaatsvervangend)lid. 
 
Mededeling vanuit het secretariaat: 
Wegens ziekte is de secretaris er niet fysiek aanwezig, maar is wel via Teams aangehaakt. 

 
2. Mededelingen commandant vliegbasis 
Kolonel Meeuwsen-Scholten geeft aan dat de rolbaan 9 weken vanaf 16 mei eruit ligt in verband 
met de renovatie van de rolbaan. Tussendoor zal de baan van 15 tot 20 juni op reguliere tijden 
open zijn ook voor de medegebruiker Fokker. Ook is het in die periode mogelijk voor bijvoorbeeld 
helikopters om te landen voor onderhoud. Ook de komende tijd zal er ruimte worden geboden 
voor militaire helikopters om in de avond te vliegen op maandagavonden.   
 
Er is een uitdaging voor wat betreft de bezetting van de brandweer, daardoor is er een 
reservedienst. Het kan zijn dat daardoor de PC 7 later op de dag start. Het kan ook zijn dat er bij 
wijs van uitzondering de middagvluchten later op de dag aanvangen 
 
Eind 2023 komen er F 35’s in onderhoud.  
 
Majoor Waarheid legt uit dat voor wat betreft de ILS er twee benaderingen worden toegevoegd om 
in een rechte lijn voor de baan te komen. (secr. : de stukken zijn nagezonden) 

 
3. Ingekomen / uitgaande stukken     - ter kennisneming 

 
- COVM Rapportages september 2021 t/m februari 2022 
- Jaarrapportage meldingen geluidhinder militaire vliegoperaties 2021 
- Kwartaalrapportages Q2/3/4 2021 
- Jaarrapportage Vliegbaanregistraties 2021 
- Jaarrapportage geluidbelasting Woensdrecht 2021  

  
Alle ingekomen stukken komen later terug op de agenda. 

 
4. Verslag vorige vergadering      - ter vaststelling 

 
       Het verslag van 7 oktober 2021 wordt ongewijzigd vastgesteld. Het openstaand actiepunt was het    
       organiseren van een toelichting op de activiteiten en een rondleiding op de Vliegbasis. Dit heeft    
       voorafgaand aan de vergadering plaatsgevonden. 

 
5. Klachtenoverzichten        - ter bespreking 

In de overzichten vallen de avondvluchten duidelijk op. Burgemeester Adriaansen vraagt om beter 
te communiceren wat er speelt. Door de vliegbasis wordt aangegeven dat daar destijds wel 
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aandacht aan is gegeven. Door de vliegbasis wordt aangegeven dat er naast avondvliegen ook 
andere klachten waren die over bepaalde oefeningen gingen anders dan het avondvliegen.  

 
Door de heer Hardenbol wordt aangegeven dat de klachtenoverzichten voor de laatste keer zijn 
meegezonden en niet meer zullen worden uitgereikt, maar dat de kwartaalrapportages leidend zijn 
voor de klachten omdat deze een beter beeld geven over zaken. De overzichten zijn nog wel op te 
vragen.  

 
Er zijn geen aanvullende vragen over de kwartaaloverzichten, maar wel wordt er gevraagd of in 
het overzicht van Q3 2021 Wauwse Plantage tekstueel kan worden aangepast. 
 
6. Rapportages geluid       - ter bespreking 

 
Door de vergadering wordt gevraagd hoeveel er gevolge mag worden en hoeveel ruimte er in de 
badkuip aanwezig is. De heer Hardenbol legt uit dat elke vliegbasis een bepaalde grencontour 
heef t waarbuiten geen geluidbelasting mag optreden (de badkuip).  

 

De heer Hardenbol legt uit hoe modelmatig de badkuip wordt opgebouwd en hoe de rapportages 
aan het COVM de resultaten zijn van de gebruikte ruimte ten opzichte van de vergunde ruimte. 
Tevens geef t deze het belang aan van het Luchthavenbesluit, omdat in deze bepaald wordt welke 
vliegtuigen en welke routes zijn toegestaan. De ‘badkuip’ van Vliegbasis Woensdrecht is slechts 
voor ca. 25 % gevuld, omdat er in het Structuurschema Militaire terreinen in 2005 nog werd 
uitgegaan dat op vliegbasis Woensdrecht ook bijvoorbeeld straaljagers moeten kunnen landen. 
Mocht hier in de toekomst verandering in komen dan kan het zijn dat dan de grenscontour en de 
Lden oppervlakte wijzigt  

 
Door de heer Kaarsmaker wordt gevraagd wie defensie controleert. Door de heer Hardenbol wordt 
aangegeven dat zij zichzelf controleert en dat er om die reden ook de diverse rapportages worden 
opgesteld.  

 
De vergadering spreekt af dat mochten er vragen zijn, deze via de secretaris aan de heer 
Hardenbol gesteld kunnen worden en hierop via de vergadering wordt terug gecommuniceerd. 

 
7. Vervolg Ke naar Lden       - ter bespreking 
 
Door de heer Hardenbol wordt een korte toelichting gegeven over het vervolg. Er zal een 
bijeenkomst komen waarin 2 of 3 personen per COVM worden uitgenodigd om kennis te nemen 
van de berekening.  

 
Er wordt gevraagd of er ook in Woensdrecht een geluidsmeetnet wordt aangelegd. Er wordt 
aangegeven dat dit misschien op termijn zou kunnen gebeuren in het kader van het 
Luchthavenbesluit als zienwijzen daartoe aanleiding geven. 
 
8. Stavaza Luchthavenbesluit 

 
Geen veranderingen. 

 
9. Wat verder ter tafel komt 
 
De simulator voor de PC 7 is aan het einde van diens levensduur en er wordt gezocht naar een 
vervangend model. Dit betekent niet per definitie dat er minder vliegtuigen nodig zijn, want het is 
nog niet duidelijk of er minder vliegtuigen nodig zijn. 
 
Er wordt door een commissie nu een en ander uitgewerkt en bij verschillende aanbieder bekeken. 
Er staat een simulator, er komen er meer maar dit betekent dus niet per definitie minder vliegen. 
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Er wordt gevraagd naar de klachtenoverzichten in relatie tot de kwartaalrapportages. De heer 
Hardenbol geeft aan dat de intentie is om met de kwartaalrapportage patronen inzichtelijker te 
maken, waarmee duidelijk wordt wat waar en hoe intensief klachten zijn. De insteek is om aan de 
hand daarvan beter de discussie aan te kunnen gaan. Door de kwartaalrapportages kunnen 
klachten dan meteen besproken worden in plaats van eens per half jaar. De klachtenoverzichten 
van nu verdwijnen dan straks, tenzij hier nog behoefte aan blijft. 

 
10. Rondvraag 
 
Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 

 
11. Sluiting 
 
De vergadering wordt door de voorzitter gesloten.  
 
De volgende vergadering is op 3 april 2023 om 16.30 uur in het gemeentehuis van de gemeente 
Woensdrecht.  


